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Hlavná 17,  922 01 Veľké Orvište, tel. 033 /7746126 

 
 

Z á p i s n i c a 
 

z 8. zasadnutia Obecného zastupiteľstva vo Veľkom Orvišti 
konaného dňa 15.12.2023 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
 

P r o g r a m : 
 

1. Otvorenie zasadnutia  
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
3. Kontrola plnenia uznesení 
4. Základná škola - rozhodnutie 
5. Návrh VZN č. 2/2023 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady na území obce Veľké Orvište 
6. Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra Obce Veľké Orvište na I. polrok 

2024 
7. Stanovisko hlavného kontrolóra Obce Veľké Orvište k návrhu rozpočtu Obce 

Veľké Orvište na rok 2024 
8. Rozpočet obce na rok 2024 
9. Pripomienky a návrhy poslancov OcZ 
10. Rôzne (vstúpenie do MAS Holeška, projektové zámery a realizácia projektov, 

práce zamestnancov a aktivačných pracovníkov ...) 
11. Diskusia 
12. Uznesenia 
13. Záver 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
Poslanci OcZ jednohlasne schválili program zasadnutia OcZ. 
 

Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 

Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 

PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali proti (menovite): 0 
 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

 

 

 



1. Otvorenie 

 
Zasadnutie obecného zastupiteľstva /OcZ/ otvoril a viedol starosta obce. Všetci 

poslanci obdržali pozvánku a materiály k jednotlivým bodom programu e-mailovou 
poštou. Skonštatoval prítomnosť všetkých deviatich poslancov, čím je zasadnutie OcZ 
uznášaniaschopné.  
 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  
 

Za zapisovateľa starosta obce určil p. Adelu Jankechovú, za overovateľov 
zápisnice p. Mgr. Elenu Horňanskú a p. Ing. Jozefa Bartka. 
 
3. Kontrola plnenia uznesení  
 

Starosta obce skonštatoval, že uznesenia zo 7. OcZ, ktoré sa konalo dňa 
27.11.2023 sú splnené.  
 
4. Základná škola - rozhodnutie 
 

Starosta obce objasnil podmienky ohľadne zachovania základnej školy, ktoré 
sa preberali na predchádzajúcom OcZ. Pripomenul, že ZŠ vytvorila deficit finančných 
prostriedkov už v roku 2023 a prinesie deficit taktiež v roku 2024, pretože ZŠ pri počte 
9 žiakov nie je plne podporovaná štátom. Informoval poslancov OcZ, že proces 
vyradenia ZŠ zo siete škôl by trval pár mesiacov a ZŠ je možné vyradiť len ku koncu 
školského roka. Starosta absolvoval ešte jedno stretnutie s Ing. Huttovou z Okresného 
úradu Trnava, odbor školstva, ktorá sama vyjadrila názor, že pri tomto počte žiakov 
a aktuálnej demografickej krivke, je financovanie ZŠ pre obec neúnosné. Výrazne 
poukázala na kvalitu vzdelávania pri zmiešaných triedach, kde čo len jeden žiak 
s novodobým syndrómom naruší kvalitu vzdelávania ostatných žiakov.   

Starosta obce dodal, že aj v prípade vyradenia ZŠ zo siete škôl to neznamená, 
že v budúcnosti nemôže byť v našej obci ZŠ. Vyradenie a zaradenie do siete škôl nie 
je zložitý proces alebo nemožný proces. Dôležité je, aby v budúcnosti bolo dostatok 
detí, ktoré by rodičia posunuli z MŠ do ZŠ. Do úvahy pripadá aj právna subjektivita pre 
ZŠ a MŠ (pre obidva subjekty by bola jedna riaditeľka), kde by bol prestup z MŠ do ZŠ 
plynulejší a pravdepodobnejší. Je to však podmienené lepšou demografickou krivkou 
a dostatkom financií, aby nedotknutí občania nedoplácali zvyšovaním daní 
a poplatkov. 

V diskusii poslanec Ing. Jozef Bartko informoval poslancov OcZ, že dňa 
4.12.2023 sa uskutočnilo rodičovské združenie, kde starosta obce taktiež predniesol 
situáciu ohľadne zachovania ZŠ. Rodičom detí vysvetlil celú problematiku. Tiež vyjadril 
názor, že ZŠ zadlžuje obec a riešením nie je navýšenie daní a poplatkov. 

Poslanec Pavol Táborský dodal, že ani na rodičovskom združení nevzišla 
žiadna pozitívna zmena a o samotnom rozhodnutí o zachovaní ZŠ sa prakticky 
rozhodlo už na predchádzajúcom OcZ. 

Starosta obce už len dodal, že o existencii ZŠ taktiež vyšiel článok v Orvištských 
novinách, kde mali všetky občania možnosť dozvedieť sa všetky podstatné informácie. 

V závere diskusie sa poslanci OcZ zhodli na vyradení Základnej školy vo 
Veľkom Orvišti zo siete škôl. 
 

OcZ jednohlasne schválilo vyradenie Základnej školy vo Veľkom Orvišti 
zo siete škôl. 

 
Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 

Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 

PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 



Hlasovali proti (menovite): 0 
 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

 
5. Návrh VZN č. 2/2023 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady na území obce Veľké Orvište 

 
 Starosta obce predniesol poslancov OcZ návrh VZN č. 2/2023 o miestnych 
daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na 
území obce Veľké Orvište. Návrh VZN bol vyvesený na úradnej tabuli a na webovej 
stránke obce dňa 30.11.2023. V lehote na predloženie pripomienok k návrhu VZN 
neboli doručené žiadne pripomienky. Návrh VZN č. 2/2023 bol pripravený s navýšením 
daní o 28 % (daň za psa sa zvýši z 10,- € na 13,- €) a s navýšením poplatku za 
komunálne odpady o 18 % (poplatok za komunálne odpady sa zvýši z 32,- €/jedna 
osoba na 38,- €/jedna osoba). 
 Informoval poslancov OcZ aj o stretnutí so spoločnosťou Granelam a.s., Ostrov, 
ktorá má vo vlastníctve a v prenájme pôdu v k. ú. Veľké Orvište. Informoval vedenie 
spoločnosti, že zvyšovanie daní je z dôvodu vytvoreného deficitu finančných 
prostriedkov kvôli základnej škole. Snahou starostu obce a plánom do budúcnosti 
bude po prehodnotení nasledujúceho roku prehodnotiť finančnú situáciu obce a dane 
znížiť. Navýšenie poplatku za komunálny odpad je následkom zvýšenia zberu odpadu 
od spoločnosti Márius Pedersen a.s. o 11 % a zvýšenia skládkovania odpadu od 
Kopaničiarskej odpadovej spoločnosti. 
 

OcZ jednohlasne schválilo VZN č. 2/2023 o miestnych daniach a miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území obce Veľké 
Orvište. 
 
Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 

Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 

PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali proti (menovite): 0 
 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

 
6. Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra Obce Veľké Orvište na I. polrok 
2024 

 
Starosta obce v tomto bode odovzdal slovo hlavnej kontrolórke obce p. Ing. 

Emerencii Kollárovej, ktorá OcZ predložila plán kontrolnej činnosti na I. polrok 2024. 
Plán kontrolnej činnosť bol zverejnený na úradnej tabuli Obce Veľké Orvište dňa 
1.12.2023. Kontrolná činnosť bude vykonávaná najmä v zmysle zákona č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a príslušných právnych 
predpisov vzťahujúcich sa na príslušné predmety kontrolnej činnosti hospodárskych 
a pracovných zmlúv, kontrola nakladania majetku obce, kontrola účtovníctva, kontrola 
rozpočtovníctva podľa platnej legislatívy. Kontrolná činnosť hlavnej kontrolórky v I. 
polroku 2024 bude realizovaná v kontrolovanom subjekte, konkrétne na Obecnom 
úrade Veľké Orvište.  

 

OcZ jednohlasne schválilo plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 
obce na I. polrok 2024. 

 

Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 

Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 

PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali proti (menovite): 0 
 



Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

 
7. Stanovisko hlavného kontrolóra Obce Veľké Orvište k návrhu rozpočtu Obce 
Veľké Orvište na rok 2024 
 

Starosta obce v tomto bode odovzdal slovo hlavnej kontrolórke obce p. Ing. 
Emerencii Kollárovej. Hlavná kontrolórka obce informovala poslancov OcZ, že 
stanovisko hlavného kontrolóra obce Veľké Orvište k návrhu rozpočtu Obce Veľké 
Orvište na rok 2024 bol zverejnený na úradnej tabuli dňa 1.12.2023. Návrh rozpočtu 
bežných, kapitálových, finančných príjmov a výdavkov na rok 2024 zodpovedá 
príslušným predpisom, je zostavený podľa predpísanej rozpočtovej klasifikácie a spĺňa 
predpísanú štruktúru. Hlavná kontrolórka obce odporučila OcZ schváliť návrh rozpočtu 
na rok 2024 a obdobie 2025 - 2026 bez pripomienok. 

 
OcZ zobralo na vedomie a súhlasí so stanoviskom hlavnej kontrolórky 

obce k rozpočtu Obce Veľké Orvište na rok 2024 a obdobie 2025 – 2026 bez 
pripomienok. 
  
Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 

Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 

PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali proti (menovite): 0 
 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

 

8. Rozpočet obce na rok 2024 
 

Starosta obce predniesol poslancom OcZ návrh rozpočtu na rok 2024 a obdobie 
2025 – 2026, ktorý bol spracovaný podľa pripomienok z predchádzajúceho OcZ. 

V diskusii sa poslanec Ing. Jozef Bartko informoval o nízkom rozpočte pre 
materskú školu a na kultúru. 

Starosta obce informoval poslancov, že rozpočet na rok 2024 je možné v roku 
2024 rozpočtovými opatreniami meniť a upravovať podľa skutočného kvartálneho 
plnenia. Tiež bude dôležité, či nová vláda zvýši podielové dane a ako sa budú meniť 
ceny energií. Dodal, že zvýšený členský príspevok do Rezortu Piešťany nám prinesie 
viac prostriedkov do kultúry. Zníženie rozpočtu na MŠ nebude mať vplyv na jej chod 
a odmeňovanie pedagógov.  

 
OcZ jednohlasne schválilo rozpočet Obce Veľké Orvište na rok 2024 

a obdobie 2025 - 2026. 
 

Prítomní poslanci (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan 

Kráľovič, PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali za (menovite): Jozef Valo, Ing. Jozef Bartko, Peter Djenka, Mgr. Elena Horňanská, Dušan Kráľovič, 

PhDr. Sylvia Paulovičová, Ing. Marián Šiška, Pavol Táborský, Jaroslav Vavrinec 
 

Hlasovali proti (menovite): 0 
 

Zdržal sa hlasovania (menovite): 0 

  

9. Pripomienky a návrhy poslancov OcZ 
 
 Poslanec Ing. Jozef Bartko informoval poslancov OcZ o podnete od p. Ing. 
Martiny Medovej o kurze revitalizácie zelene, ktorý organizuje univerzita v Nitre. Kurz 
je bezplatný, bez spoluúčasti obce. O samotnom podnete sa dozvedel len pár dní pred 
konaním OcZ. Do ďalšieho OcZ zistí od Ing. Martiny Medovej podmienky spolupráce 
s Obcou Veľké Orvište. Kurz pre obec by mohol byť zameraný na revitalizáciu zelene 
na rybníku v obci. 



 
 Poslanec Ing. Jozef Bartko sa informoval o finančnej pomoci pre materskú 
školu. Finančná pomoc by sa týkala zakúpenia nového inventáru do MŠ (nové uteráky, 
poháriky a iné potreby pre deti). Poslanec Ing. Marián Šiška ako štatutár združenia 
Deti Orvišťa vie poskytnúť pre MŠ cca 250,- €. Poslanec Ing. Jozef Bartko dodal, že 
oslovil aj niekoľkých sponzorov.  
  
10. Rôzne 
 

• MAS Holeška 
 

Starosta obce informoval poslancov OcZ, že oslovil Miestnu akčnú skupinu 
Holeška o možných podmienkach vstupu obce Veľké Orvište, tak ako poslanci 
odsúhlasili na predchádzajúcom OcZ. Rokovanie pripustili, ale nakoľko bol 
predseda MAS Holeška p. Dušan Daloš na dlhodobej PN, rokovanie o možných 
podmienkach vstupu bude možné až v novom roku. 

 

• Projektové zámery 
 
Starosta obce informoval poslancov OcZ o realizácii projektov a projektových 
zámeroch: 
- Rekonštrukcia OcÚ – niektoré priestory už boli vymaľované a vyčistené vo 

vlastnej réžii, budúci týždeň bude zabetónovaná rampa vo vonkajších 
priestoroch a osadený prístrešok pri vstupe do budovy, 

- Zelená strecha na KD – realizácia ukončená, čakáme na fyzickú kontrolu na 
mieste, 

- Zberný dvor – financovanie projektu zrealizované, čakáme na fyzickú 
kontrolu na mieste, 

- Rozšírenie kapacít Materskej škole v Obci Veľké Orvište – verejné 
obstarávanie neprebehlo, pokiaľ bude žiadosť obce schválená, realizácia 
bude v budúcom roku. 

  

• Práce aktivačných pracovníkov 
Od 1.12.2023 aktivační pracovníci pomáhali pri pomocných prácach na budove 
OcÚ a pri obecnej zabíjačke. V mesiaci december už majú verejno-prospešné 
práce odpracované. Pracovníci budú oslovení v prípade, ak by nasnežilo 
a bude treba odhŕňať verejné komunikácie. 

 
Poslanec Ing. Jozef Bartko sa informoval o projekte na výstavbu detského 

ihriska, ktoré v obci chýba. 
Starosta obce informoval poslancov OcZ, že do decembra 2024 musí byť 

projekt „Výstavba detského ihriska Rodinka“ zrealizovaný. Žiadosť o navýšenie 
finančných prostriedkov bola obci schválená. Obec musí zrealizovať verejné 
obstarávanie. Dôležité je nájsť vhodného dodávateľa.  
 
11. Diskusia 
 

V diskusii poslanec Ing. Jozef Bartko vyjadril pozitívny názor k vydaniu 
Orvištských novín vo farebnej verzii. Informoval sa, či už obec dostala cenovú ponuku 
na tlač novín vo farebnej verzii s kvalitnejším papierom. 

Starosta obce informoval poslancov OcZ, že cenové ponuky bude obec riešiť 
v novom roku. Taktiež oboznámil poslancov, že v mesiaci január bude zvolané 
zasadnutie redakčnej rady, kde sa bude diskutovať o menovaní nového šéfredaktora,  
členov redakčnej rady, o formáte a štruktúre novín.   

 
 



12. Uznesenia 
 

V závere zasadnutia boli prečítané uznesenia, ktoré tvoria prílohu zápisnice.  

 
13. Záver 
 

Zasadnutie OcZ ukončil starosta obce poďakovaním poslancom OcZ za ich 

účasť na 8. OcZ. Taktiež im poďakoval za pomoc, nielen pri obecných a cirkevných 

akciách, ale aj za spoluúčasť pri rokovaniach OcZ a za podporu počas celého roka. 

Zároveň poprial všetkým zúčastneným príjemné prežitie vianočných sviatkov, a aby sa 

spoločne v zdraví zišli v budúcom roku a aj naďalej rozhodovali zodpovedne a 

spravodlivo v prospech obce. 

 
 
 

Zapísala:        Adela Jankechová       
Overovatelia zápisnice:     Mgr. Elena Horňanská 

    Ing. Jozef Bartko 

 

 

 

 

 

                                                              PhDr. Pavol Paulovič, starosta obce 


